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P R O T O K Ó Ł  Nr XXXI/2021 

z XXXI sesji Rady Gminy Kraszewice odbytej 28 czerwca 2021 r.  

w sali sesyjnej Urzędu Gminy Kraszewice 

 

Przewodniczący Rady Gminy Artur Chowański o godz. 8:30 otworzył sesję 

i po powitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie 

w posiedzeniu uczestniczy 12 radnych, co wobec ustawowego składu Rady 

wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji. Listy obecności radnych oraz gości stanowią załączniki 

nr 1 i 2 do nin. protokołu.  

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił  porządek obrad dzisiejszej sesji:  

 
 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad XXXI sesji Rady Gminy. 

3. Wybór Sekretarza obrad sesji . 

4. Przyjęcie protokołu  z XXX sesji Rady Gminy. 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym i realizacji uchwał.  

6. Informacja z działalności Rady Gminy w okresie międzysesyjnym.  

7. Przedstawienie stanu bezpieczeństwa na terenie Gminy Kraszewice w 2020 roku. 

  8.  Raport o stanie Gminy:  

     a) debata nad raportem,  

     b)  głosowanie nad projektem uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy  Kraszewice     

          wotum  zaufania.  

  9.  Rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu     

        gminy za rok 2020 oraz informacja o stanie  mienia komunalnego wg. stanu na dzień    

        31.12.2020 r. 

 10.  Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania    

         budżetu gminy   Kraszewice za 2020 rok wraz z informacją o stanie mienia  komunalnego. 

 11.  Dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu i sprawozdaniem finansowym. 

 12.  Podjęcie Uchwały  w sprawie zatwierdzenia sprawozdania  z wykonania budżetu za 2020     

        rok wraz ze sprawozdaniem finansowym. 

    13.  Przedstawienie Uchwały nr 1/2021  Komisji Rewizyjnej z dnia 12 maja  2021 r. w sprawie     

           absolutorium dla Wójta Gminy Kraszewice za 2020 rok.  

 14.  Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej    

         Rady Gminy  Kraszewice o udzielenie absolutorium dla Wójta za 2020 rok. 

      15.  Głosowanie w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Kraszewice za 2020 rok. 

    16.  Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 

     1)  zmian w budżecie Gminy Kraszewice na 2021 rok, 

     2)  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej  Gminy Kraszewice na lata 2021-2031, 

     3)  dopłat do taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków, 

       4)  przyjęcia „Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu   

             Gminy  Kraszewice na lata  2020-2032”, 

     5)  wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, stawki tej       

           opłaty oraz stawki za pojemnik określonej pojemności, 
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     6)  wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej, 

     7)   ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Kraszewice.  

17. Interpelacje i zapytania radnych. 

18. Odpowiedzi na interpelacje. 

19. Wolne wnioski i informacje. 

20. Zakończenie obrad. 

 

Do porządku  obrad Wójt złożył wniosek aby w punkcie 16 zamiast zaopiniowanie projektów 

uchwał było podjęcie uchwał w sprawie  

 

W sprawie porządku obrad nie zgłaszano więcej uwag ani zapytań. W 

wyniku głosowania porządek został przyjęty  wraz z zmianami przez Radę 

Gminy. 

(za – 12głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 1 głosów). Przyszedł 

Radny Jan Wojtaszek 

 

Punkt 3.Wybór Sekretarza obrad sesji. 

Na Sekretarza Obrad XXXI Sesji Rady Gminy wybrany została radna 

Jolanta Łuszczek  

 

Punkt 4. Przyjęcie protokołu z XXX sesji Rady Gminy 
Sekretarz Obrad  XXX sesji Radna Sylwia Kolenda  oznajmiła, że protokół 

z obrad sesji po poprawkach  jest zgodny z jej przebiegiem i zawnioskowała o 

przyjęcie protokołu bez odczytania.   

 

Ponieważ w sprawie protokołu nie zgłaszano uwag ani zapytań, 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu  z XXX 

sesji Rady Gminy w dniu 28 maja 2021r. bez odczytania.  

W wyniku jawnego głosowania protokół został przyjęty przez Radę   

(za – 12głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się– 1 głos). 

 

Punkt 5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym i 

realizacji uchwał.  

Do sprawozdania Radni mieli następujące uwagi i zapytania  

Radny Jan Puchała zapytał o kwotę 150tys. zł czy to jest koszt kredytu , czy w 

tym zawierają się odsetki  

Wójt Gminy wyjaśnił, że to są odsetki właśnie  

   Wójt Gminy wyjaśnił, że jest to oprocentowanie zmienne i jeśli się nie zmieni 

oprocentowanie to zapłacimy te 150 tys. przez 10 lat  

Radny Jan Wojtaszek zapytał, ponieważ na sesji kwietniowej mówił Wójt , że 

wystąpi do Powiatu o interpretację w sprawie zarządu GSW chodziło konkretnie 

o osoby które występują o dotację. Czy były władne do podejmowania decyzji . 
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Wiadomo, że wnioski można składać do 31 marca. . Jak sprawa wygląda na dzień 

dzisiejszy? 

Wójt Gminy wyjaśnił, że wystąpił o opinię do Starostwa i odpowiedź jest taka, że 

na dzień składania wniosku Zarząd działał legalnie . Wniosek złożony na koniec 

marca był podpisany przez uprawnioną osobę. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu  

 

6. Informacja z działalności Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 

Informację przedstawił Przewodniczący Rady Gminy  

W dn. 2 czerwca po raz drugi odbyła się Gala Sportu Gminy Kraszewice na której 

wręczono nagrody i tytuły w 9 kategoriach. Nagrody zostały przyznane przez 

kapitułę. W uroczystości brali udział radni: Stanisława Zdych, Jolanta Łuszczek, 

Sylwester Gołdyn, Jacek Wabnik i moja skromna osoba. Uroczystość swoją 

obecnością zaszczycił Szymon Ziólkowski mistrz olimpijski w rzucie młotem.  

Dziękuję panu wójtowi za zaproszenie i organizację tej uroczystości. 

Odbyły się posiedzenia Komisji  Stałych: 

w dniu 17 czerwca obradowała Komisja Oświaty 

dzień później Komisja Budżetu, a 24 czerwca spotkała się Komisja Rolnictwa. 

Komisja Rewizyjna obradowała w dn. 23 czerwca. 

Proszę przewodniczących o przedstawienie krótkich sprawozdań. 

 

Informację z Komisji Oświaty przedstawił przewodniczący Jacek Wabnik  

Poinformował, że 17 czerwca odbyło się posiedzenie komisji oświaty . Komisja 

zajęła się omawianiem wydarzeń kulturalnych oraz zaopiniowaniem materiałów 

sesyjnych. 

 

Informację z Komisji Budżetowej  przedstawił przewodniczący Sylwester  

Gołdyn 

W dniu 18 czerwca odbyła się komisja Budżetu na którym były analizowane 

następujące tematy  

1. Informacja dotycząca zaciągniętych kredytów prze Gminę Kraszewice. 

2. Analiza wydatków poniesionych w dziale gospodarowanie odpadami 

komunalnymi i określenie kosztów ponoszonych przez Urząd Gminy.  

3. Wydatki poniesione i planowane na remont dróg. 

4. Analiza materiałów sesyjnych.  
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Informację z Komisji Rolnictwa   przedstawiła  przewodnicząca Jolanta Łuszczek  

Komisja odbyła się 24 czerwca  miała następujący porządek obrad  

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z ostatniej komisji.  

3. Informacja o działalności Ośrodka Doradztwa Rolniczego.  

4. Informacja o działalności Izb Rolniczych. 

5. Opłaty i stawki w Gospodarce Odpadami Komunalnymi  

6. Analiza materiałów sesyjnych.  

7. Sprawy różne. 

8. Zakończenie obrad. 

 Przewodnicząca poinformowała, że z Ośrodka Doradztwa Rolniczego była Pani 

Ewa Kiełtyka i poinformowała, że od września ma być nowy pracownik .  

Stawki za odpady będą nowe od września i wynosić będą 27 i 26 zł 

Radny Jan Wojtaszek zapytał jak wygląda sprawa udostępnienia map 

dotyczących ewidencji rowów gminnych. Radna Jolanta Łuszczek 

poinformowała, że zwróciła się do pracownika aby wysłać pismo do Wód 

Polskich. 

 

Informację z Komisji Rewizyjnej przedstawiła  przewodnicząca Małgorzata 

Broniecka   

Sprawozdanie z komisji stanowi załącznik nr 4 do protokołu  

 

Punkt 7. Przedstawienie stanu bezpieczeństwa na terenie Gminy Kraszewice 

w 2020 roku. 

 

Przewodniczący prosił aby przenieść ten punkt na sierpień ponieważ wtedy 

będzie mógł przyjechać dzielnicowy  

 

Punkt 8 Raport o stanie Gminy:  

a) debata nad raportem,  

Do raportu radni mieli następujące uwagi i zapytania  

Radny Jan Wojtaszek zadał następujące pytania  

1. Inwestycja w obiekt pełniący funkcję kulturalną –budynek OSP w 

Kraszewicach na kwotę 1.247.836,09 zł, tutaj jest pomyłka ale w pana 

wypowiedzi także jest pomyłka, bo pan mówił że jest ok 400 tys. zł. a w 

sprawozdaniu komisji rewizyjnej jest 414tys. zł. W mojej opinii i opinii 

mieszkańców, którzy obserwowali inwestycję ta kwota nie jest adekwatna do  

wykonanych tam prac.  

2. Budowa ścieżki pieszej pomiędzy ul. Szkolną a stadionem w Kraszewicach. 
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Moim zdaniem ta ścieżka powinna być pociągnięta aż do ul. Ciasnej. 

Przypomnę, że wcześniej wykupowaliśmy grunty od parafii. Na podstawie 

promesy Biskupa  podjęliśmy uchwałę wyrażającą  zgodę na wykup gruntów 

za cenę 98tys. zł. Następnie podjęliśmy drugą uchwałę na to samo zadanie za 

kwotę 198 tys. zł. Uważam, że przepłaciliśmy a parafia Kraszewice powinna 

przekazać grunty na ścieżkę nieodpłatnie.  

3. Modernizacja oczyszczalni ścieków w m. Mączniki. Poniesiono wydatek 

36.900,00 zł na nową dokumentację projektową. Na poprzednią dokumentacje 

wydaliśmy  65 tys. zł. Na jakich zasadach wykonano nowy projekt i kto był 

jego wykonawcą? 

4. Kilkukrotnie zgłaszałem dziury w chodniku w Racławicach . Wiem że to 

jest powiatu , ale interwencyjni mogliby te dziury załatać. Tu chodzi o 

bezpieczeństwo. 

5. Gmina Kraszewice zgodnie z ewidencją posiada około 65 km. dróg 

gminnych. W wyniku podjęcia złej uchwały w sprawie ewidencji uchylonej 

przez Sąd Administracyjny powstały koszty finansowe za które powinna 

zapłacić firma opracowująca ewidencje dróg i Radca Prawny, który 

wprowadził Radę w błąd opiniując projekt uchwały. 

6.Opieka nad skwerkiem ze względu na koszty według radnego powinna 

należeć do pracowników interwencyjnych a nie do firmy zewnętrznej . 

Wójt Gminy odpowiedział o OSP w Kraszewicach jeśli chodzi o rozbieżność 

to remont Sali kosztował niecałe 400 tys. zł a to co podała komisja rewizyjna 

to są wszystkie koszty. Sama inwestycja to niecałe 400 tys. zł, Nie otrzymałem 

dokładnych pytań dotyczących raportu 

Radny Jan Puchała zapytał o oczyszczalnię ścieków w sumie ponieśliśmy 

koszt 100 tys. zł i ta firma miała od razu kosztorysanta który zaproponował 

kosztorys inwestorski. Bo ja rozumiem że ten kosztorys mieliśmy w momencie 

składania wniosku i powinniśmy otrzymać 2/3 66 procent . Jeśli otrzymamy z 

środków zew ok 1mln 500 tys. zł.  Bo jak tak będziemy robić to nigdy tej 

oczyszczalni nie zrobimy, Został zmniejszony zakres a i tak wysoka oferta  

Wójt Gminy poinformował ,że to się trochę gorzej przedstawia ponieważ 

pozyskane dofinansowanie  to kwota 1 mln zł a dofinansowanie 66%kwoty 

netto. W przetargu wystąpił tylko jeden oferent . Wójt poinformował, że dla 

nas bardzo ważne jest aby zrobić tą oczyszczalnie bo będziemy płacić ogromne 

kary . I pewnie będziemy musieli dołożyć. 

Radny Jan Puchała stwierdził, że może trzeba zaprosić tych oferentów do 

przetargu  

Wójt Gminy wyjaśnił że jesienią chciałby znów ogłosić przetarg  

Radny Jan Wojtaszek poinformował, że dokumentacja i inspektor nadzoru jest 

dotowany i powinniśmy do tego dążyć, aby to było refundowane. To powinno 

być kosztem kwalifikowanym. 

Radny Artur Chowański  zapytał o Hot Spoty na które dostaniemy 15 tys. euro 

czy przetarg już jest rozstrzygnięty ? 

Wójt Gminy wyjaśnił, że było zapytanie i mamy pozyskany grant w 12 albo 13 
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lokalizacjach we wszystkich remizach strażackich oraz 3 lokalizacje 

zewnętrzne w Parku Wolności, w Kuźnicy Grabowskiej pry Dworku i na 

Orliku. Zgłosiły się 3 firmy . Dla nas będzie robił to Pan Borkowski . 

Radny Artur Chowański zapytał o tabelki w których mówi Pan że liczba 

mieszkańców rośnie a tabelki mówią coś innego  

Wójt poinformował, że rośnie liczba bo wiele osób nowych się u nas buduje i 

mieszka. 

 

 

b) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi   

Gminy  Kraszewice wotum zaufania.  

Projekt uchwały przedstawił przewodniczący Rady Gminy  

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano 

żadnych   uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu uchwały?            

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 14 

radnych  przyjęła projekt uchwały  

(za – 14 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów) przyszedł 

radny Jacek Wabnik  

 i podjęła uchwałę Nr XXXI/207/2021 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy  

Kraszewice wotum zaufania, która stanowi załącznik nr 5 do niniejszego 

protokołu. 

 

Punkt 9. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu gminy za rok 2020 oraz informację  o stanie mienia 

komunalnego wg. stanu na dzień  31.12.2020 r. 

 

Sprawozdanie finansowe  przedstawiła skarbnik Gminy  

 

 

Budżet Gminy Kraszewice na rok 2020 uchwalony został w roku 2019 w 

miesiącu grudniu  Uchwałą Rady Gminy Kraszewice Nr XV/104/2019 z dnia 30 

grudnia 2019r. Uchwalone wtedy kwoty wyniosły: 

 dochody    22.803.716,50 zł 

 wydatki   20.878.041,50 zł 

 nadwyżka budżetowa 1.925.675,00 zł 

 

W ciągu roku budżet zmieniano dwudziestopięciokrotnie. Zmian dokonywano w 

związku z otrzymaniem zawiadomień o dotacjach m. in. od Wojewody 

Wielkopolskiego, z Ministerstwa Finansów, w związku z zawartymi umowami. 

Wprowadzono również niezbędne zmiany dostosowując budżet do realnie 
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uzyskiwanych dochodów i możliwości finansowania poszczególnych źródeł 

wydatków. Po zmianie plan dochodów zwiększono łącznie o kwotę 2.447.049,29 

zł, natomiast plan wydatków zwiększono łącznie o kwotę 5.182.724,29 zł. 

 

Planowane przychody budżetowe w trakcie roku budżetowego zwiększono do 

wysokości 2.160.000,00 zł, z tego kwotę planowanych przychodów z tytułu 

kredytów i pożyczek zwiększono do wysokości 700.000,00 zł. Wprowadzono 

również do budżetu wolne środki w kwocie 1.337.742,56 zł oraz niewykorzystane 

środki pieniężne o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt. 8 ustawy o finansach 

publicznych w kwocie 122.257,44 zł. Łącznie przychody budżetu zwiększono o 

kwotę 3.060.324,00 zł. Planowane rozchody budżetowe zmniejszono do kwoty 

1.350.000,00 zł, które w kwocie 850.000,00 zł dotyczą spłaty kredytów natomiast 

w kwocie 500.000,00 zł dotyczą lokaty która została utworzona ze środków 

otrzymanych z RFIL w 2020r. a nie wykorzystanych do dnia 31.12.2020r. 

 

Na koniec 2020 roku budżet Gminy Kraszewice po stronie planu wynosił : 

 dochody    25.250.765,79 zł 

 wydatki   26.060.765,79 zł 

 deficyt budżetowy    810.000,00 zł 

 

Dochody 

Planowane dochody w kwocie 25.250.765,79 zł wykonane zostały w kwocie 

25.208.162,91 zł, tj. w 99,83% planu, w tym: 

a) dochody bieżące na plan 22.645.146,76 zł wykonane zostały w kwocie 

22.364.882,76 zł, tj. w 98,76%, 

a) dochody majątkowe na plan 2.605.619,03 zł wykonane zostały w kwocie 

2.843.280,15 zł, tj. w 109,12%, 

b) dotacje celowe otrzymane z budżetu państwa na realizację zadań z zakresu 

administracji rządowej i innych zadań zleconych ustawami na plan 

6.661.877,69 zł wykonano w kwocie 6.594.215,14 zł, tj. w 98,98%. 

 

Informacja o największych odstępstwach w wykonaniu planu: 
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 w dziale 700 Gospodarka mieszkaniowa - tak niskie wykonanie planu wynika 

z tego iż uzyskano niższe niż planowano dochody ze sprzedaży mienia, gdyż 

sprzedano tylko jedną działkę budowlaną będącą własnością gminy,  

 w dziale 852 Pomoc społeczna – niskie wykonanie planu wynika między 

innymi z tego tytułu, iż w związku z nie podjęciem się realizacji zadania 

inwestycyjnego pn. „Utworzenie i wyposażenie Dziennego Klubu Senior+ w 

Głuszynie” konieczne było zwrócenie otrzymanej dotacji z WUW na kwotę 

100.000,00 zł, 

 w dziale 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego - wskaźnik 

wykonania dochodów na poziomie 9,5 % wynika z tego, iż nie otrzymano 

refundacji w roku 2020 za wykonane zadanie pn. „Inwestycja w obiekt 

pełniący funkcję kulturalną – budynek OSP Kraszewice” w kwocie 

259.760,00 zł, 

 w dziale 750 Administracja publiczna - wskaźnik wykonania dochodów na 

poziomie 144,3 % wynika z tego, iż jednostka organizacyjna (Urząd Gminy) 

uzyskała pozostałe dochody z tytułu zwolnienia z opłacania składek ZUS na 

podstawie ustawy z dnia 2 marca 2020r. o szczególnych rozwiązaniach 

związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, 

innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych, 

 w dziale 758 Różne rozliczenia - wskaźnik wykonania dochodów na poziomie 

112,0 % wynika z tego, iż w 2020r. otrzymano środki  z Rządowego 

Funduszu Inwestycji Lokalnych w ramach przeciwdziałania COVID – 19 na 

realizację zadania pn. „Przebudowa sieci wodociągowej w Gminie 

Kraszewice”, które będzie realizowane w roku 2021. 

 

Wydatki  

Przeanalizowano sprawozdanie z wykonania wydatków budżetowych  

Wydatki w 2020 roku na plan 26.060.765,79 zł wykonane zostały w kwocie 

24.939.685,18 zł tj. 95,7%. Porównując do poprzedniego roku wykonane wydatki 

budżetu są niższe o 4.197.068,41 zł tj. o 14,4 %. 

Powodem spadku poziomu wydatków w porównaniu do roku 2019 były niższe 

inwestycje realizowane w gminie w 2020 roku. Wydatki majątkowe zrealizowane 

w 2020 roku są niższe o 5.792.292,95 zł w porównaniu z rokiem ubiegłym.  

 

Przyczyny największych odstępstw w wykonaniu planu wydatków: 

 dział 700 Gospodarka mieszkaniowa – wskaźnik wykonania wydatków na 

poziomie 60,8 % wynika z tego, iż nie wszystkie zaplanowane wykupy 

nieruchomości zostały zrealizowane w 2020 roku,  
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 dział 710 Działalność usługowa – poniesiono mniejsze niż planowano 

wydatki na przygotowywanie i opiniowanie decyzji o warunkach 

zabudowy, 

 dział 757 Obsługa długu publicznego – mniejsze wykonanie planu 

wydatków wynika z korzystnego oprocentowania kredytu, 

 dział 758 Różne rozliczenia – w tym dziale pozostała niewykorzystana 

rezerwa na zarządzanie kryzysowe, 

 dział 851 Ochrona zdrowia – poniesiono mniejsze wydatki na realizację 

gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych, 

 

Przychody i rozchody budżetu  

Budżet na 31.12.2020r. wykonano z nadwyżką budżetową w wysokości 

268.477,73 zł na planowany deficyt budżetowy w kwocie 810.000,00 zł.  

 

Na przychody budżetu w kwocie 2.160.000,00 zł składały się przychody z tytułu 

przyjęcia do budżetu wolnych środków z lat poprzednich w wysokości 

1.337.742,56 zł, z tytułu niewykorzystanych środków pieniężnych o których 

mowa w art. 217 ust. 2 pkt. 8 ustawy o finansach publicznych w kwocie 

122.257,44 zł oraz z tytułu kredytów i pożyczek w kwocie 700.000,00 zł. Środki 

te w ciągu roku zwiększyły wydatki bieżące oraz inwestycje.  

 

W rozchodach mamy spłatę kredytów i pożyczek na kwotę 850.000,00 zł (plan 

850.000,00 zł). 

 

ZADŁUŻENIE 

Zadłużenie gminy z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek na dzień 31 

grudnia 2020r. wyniosło kwotę 6.657.556,80 zł. Jest to spadek w porównaniu z 

poprzednim rokiem o 150.000,00 zł. 

Zobowiązania na 31.12.2020r. wyniosły 1.026.309,09 zł (wzrost o 157.305,87 zł 

r/r) i dotyczyły wynagrodzeń i pochodnych od wynagrodzeń, oraz faktur 

otrzymanych w nowym roku a dotyczących roku 2020.  

Zobowiązań wymagalnych nie było. 

 

NALEŻNOŚCI I ZOBOWIĄZANIA 

Należności budżetu na 31.12.2020r. wyniosły 728.456,47 zł (wzrost o 16.782,74 
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zł r/r, tj. o 2,4%), w tym należności wymagalne 674.584,45 zł (wzrost o 

21.801,44 zł, tj. o 3,3%).  

 

INFORMACJA O STANIE MIENIA KOMUNALNEGO  

Majątek Gminy Kraszewice na dzień 341.12.2020r. w wartości brutto wyniósł 

68.673.893,43zł. Wartość netto majątku to 46.562.192,77zł a umorzenia to 

22.111.700,66zł. Stopień zużycia majątku wynosi 32,2%. 

W porównaniu do dnia złożenia poprzedniej informacji tj. na dzień 31.12.2019r. 

majątek brutto Gminy Kraszewice wzrósł o 4.635.556,80zł, a wartość netto o 

2.274.673,41zł 

 

Sprawozdanie z  wykonania budżetu stanowi załącznik  nr 5do protokołu  

 

Punkt 10. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej  

o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Kraszewice za 2020 rok wraz 

 z informacją o    stanie mienia  komunalnego. 

Uchwałę Nr SO-0954/90/2021 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 16 kwietnia 2021 r. przedstawił Wójt Gminy 

Kraszewice  

Radni nie mieli żadnych uwag i zapytań do przedstawionej uchwały. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Punkt 11.Dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu  

i sprawozdaniem   finansowym. 

W sprawie sprawozdania radni mieli  następujące uwagi  i zapytania: 

Radny Jan Puchała zapytał o należności wymagalne, Jakie to są? 

Skarbnik Gminy wyjaśniła , że są ta należności które mają mieszkańcy w 

stosunku do Gminy za wodę, za czynsze za podatki  

Radny Jan Wojtaszek poruszył temat Spółki Wodnej ponieważ w tamtym roku 

daliśmy dotację na GSW . Mimo że zarząd został odwołany przez starostę. Tzn, 

że zarząd nie był władny aby robić zakupy , zostały kupione rury których nie ma. 

GSW robi zadania na terenie Gminy Grabów. Jakim prawem robimy zadania za 

nasze pieniądze dla Gminy Grabów.  

Radny wyjaśnił, że dokumenty to jest podstawa. Szukaliśmy działek na których 

niby były wykonane prace. 

Sołtys Jan Kędzia wyjaśnił, że dokumentacja GSW jest w Urzędzie Gminy. skoro 

jest Rów lasów  Państwowych to oni powinni czyścić. Jeśli nie ma wykonanej 

pracy nie powinna być płacona faktura  

 

 

 



11 

 

 

 

Punkt 12. Podjęcie Uchwały  w sprawie zatwierdzenia sprawozdania     

z wykonania   budżetu za 2020 rok wraz ze   sprawozdaniem finansowym. 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy  
  

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano 

żadnych   uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

Kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu uchwały?            

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 14 

radnych  przyjęła projekt uchwały  

(za – 13 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się – 1 głos) i podjęła uchwałę 

Nr XXXI/208/2021 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania    z wykonania   

budżetu za 2020 rok wraz ze   sprawozdaniem finansowym. 

która stanowi załącznik nr 6  do niniejszego protokołu. 

 

Punkt 13. Przedstawienie Uchwały nr 1/2020 Komisji Rewizyjnej z dnia 12 

maja   2021r. w sprawie absolutorium dla  Wójta Gminy Kraszewice za 

2020rok.  

 

W powyższej sprawie głos zabrała Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej 

Radna Małgorzata Broniecka  i odczytała Uchwałę Nr 1 Komisji Rewizyjnej 

Rady Gminy w Kraszewicach z dnia 12 maja 2021 r. w sprawie absolutorium, 

pozytywnie oceniającej wykonanie budżetu Gminy Kraszewice za rok 2020i 

wnioskującej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Kraszewice za 2020 r. 

Uchwała stanowi załącznik nr 7  do niniejszego protokołu. 

 

Ponieważ w sprawie uchwały nie zgłaszano  uwag i zapytań, Rada Gminy 

przyjęła uchwałę Komisji Rewizyjnej do akceptującej wiadomości. 

 

Punkt 14 Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy  Kraszewice o udzielenie absolutorium   dla 

Wójta za   2020 rok. 

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Małgorzata Broniecka odczytała 

Uchwałę nr    SO2/0955/196/3/2021 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej   w Poznaniu z dnia 11 czerwca 2021 r. w sprawie wyrażenia 

opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kraszewice o udzielenie 

absolutorium Wójtowi Gminy Kraszewice za 2020 r. 

Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu wyraził 

opinię, iż wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kraszewice w sprawie 

udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium za 2020 r. jest uzasadniony.  

Radna Małgorzata Broniecka. Radna podziękowała Wójtowi, Sekretarzowi, 



12 

 

Skarbniczce oraz radnym za dobrą współprace w 2020 roku  

Opinia stanowi załącznik nr 8  do niniejszego protokołu. 

 

Punkt 15. Głosowanie w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Kraszewice 

za   2020 rok 

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie 

udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Kraszewice. 

 W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 14 

radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXXI/209/2021 w 

sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Kraszewice za 2020 rok   

(za - 14 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów 

która stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

Wójt Gminy podziękował za udzielenie absolutorium Radnym. Podziękował 

również wszystkim z którymi współpracuje, bez których Urząd nie 

funkcjonowałby tak dobrze.  

 

Punkt 16. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 

  

1) Zmian w budżecie Gminy Kraszewice na 2020 rok, 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy i dodała, że wprowadziła 

następujące zmiany  
 

1. Zwiększa się dochody i wydatki w dziale 851 rozdział 85195 Pozostała 

działalność  o kwotę 3.072,00 zł – środki otrzymano na rachunek bankowy 

w związku  z transportem osób do punktu szczepień przeciwko wirusowi 

SARS-CoV-2 oraz  funkcjonowaniem infolinii. 

Środki te przeznacza się na ww. cel realizowany przez Urząd. 

2. W związku z podjęciem przez Sejmik Województwa Wielkopolskiego 

uchwał Nr XXXII/583/2021 z dnia 21 czerwca 2021r. w sprawie wyrażenia 

zgody na przekazanie przez Województwo Wielkopolskie pomocy 

finansowej jednostkom samorządu terytorialnego oraz zawarcia w tej 

sprawie umów pomiędzy Województwem Wielkopolskim, a jednostkami 

samorządu terytorialnego w ramach XI edycji konkursu „Pięknieje 

Wielkopolska Wieś”, zwiększa się dochody  w dziale  010 rozdział 01095  

Pozostała działalność o kwotę  98.000,00 zł.  Jednocześnie  zwiększa się 

wydatki o ww. kwotę  z przeznaczeniem na następujące  zadania: 
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 kwotę 48.000,00 zł przeznacza się na zadanie pn. „Ku pamięci! -

Zagospodarowanie centrum miejscowości Kraszewice wokół 1000- 

letniego cisa poprzez utworzenie integracyjnej strefy rekreacji” 

realizowane w dziale 921 rozdział 92195 Pozostała działalność. 

Łączna kwota na ww. zadanie wynosi 75.000,00 zł.  

 kwotę 50.000,00 zł przeznacza się na zadanie pn. „Kuźnica 

Grabowska do remontu sali wiejskiej przystępuje i mieszkańców  

integruje”  realizowane  w dziale 921, rozdział 92109 Domy i ośrodki 

kultury, świetlice i kluby. Łączna kwota na ww. zadanie wynosi 

105.000,00 zł.  

 

Zmienia się nazwę zadania z nazwy „Budowa oświetlenia ulicznego na terenie 

Gminy Kraszewice” na nazwę „Wykup udziałów w spółce oświetleniowej”, a 

także zmienia się  § 6050 na § 6010.  Ponadto w dziale  900 rozdział 90015  

Oświetlenie ulic, placów zabaw i dróg, przenosi się z wydatków bieżących na 

wydatki majątkowe kwotę 13.000,00 zł z przeznaczeniem na zadanie pn.„Wykup 

udziałów w spółce oświetleniowej”. Łącznie na ww. zadanie zabezpiecza się 

kwotę 33.000,00 zł.  

Do projektu radni mieli następujące uwagi zapytania: 

Radny Jan Puchała zapytał, czy przebudowa sieci wodociągowej to połączenie z 

Mącznikami tak. Czyli na udział własny do modernizacja oczyszczalni  po tej 

zmianie nie mamy nic? 

Wójt Gminy wyjaśnił że nie mamy nic , mamy 500 tys. zł pozyskane  

Radny Jan Puchała dopytał czy przy zmniejszeniu  subwencji wyrównawczej 

idziemy w podatki to cos było niedoszacowane? Skoro tej subwencv tu ok 83 tys. 

zł. mniej to znaczy że ściągnie z podatków. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że trzeba gdzieś tą kwotę poszukać.   

Radny Jan Wojtaszek zapytał o montaż ogrzewania w straży to już ostateczny 

koszt ? 

Wójt Gminy wyjaśnił, że to dowiemy się po rozstrzygnięciu  

 
 

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano  więcej uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały wraz ze zmianami ? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 14 

radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXXI/210/2021 w 

sprawie Zmian w budżecie Gminy Kraszewice na 2021 rok, 

(za - 13 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 1 głos),  
która stanowi załącznik nr 10  do niniejszego protokołu. 
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2) Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej  Gminy Kraszewice na lata 

2021-2031, 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy 

 

 
W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 14 

radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXXI/211/2021 w 

sprawie Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej  Gminy Kraszewice 

na lata  2021-2031, 

(za - 14 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów), 

która stanowi załącznik  nr 11do niniejszego protokołu. 

 

3)  dopłat do taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków 

Projekt uchwały przedstawił Wójt Gminy 

 

 
W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 14 

radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXXI/212/2021 dopłat 

do taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 

ścieków,  

(za - 14 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów), 

która stanowi załącznik  nr 12 do niniejszego protokołu. 

 

 

  4)  przyjęcia „Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest 

z terenu  Gminy  Kraszewice na lata  2020-2032” 

Projekt uchwały przedstawił Wójt Gminy 

 

 
W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 14 

radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXXI/213/2021 w 
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sprawie przyjęcia „Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających 

azbest z terenu  Gminy  Kraszewice na lata  2020-2032”,  

(za - 14 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów), 

która stanowi załącznik  nr 13 do niniejszego protokołu. 

 

 

 

 

 

     5)  wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, stawki tej  opłaty oraz stawki za pojemnik określonej 

pojemności, 

Projekt uchwały przedstawił Wójt Gminy 

 

 
 

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano  żadnych  uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 14 

radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXXI/214/2021 w 

sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, stawki tej  opłaty oraz stawki za pojemnik określonej 

pojemności,  

(za - 13 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 1 głos),  

która stanowi załącznik  nr 15 do niniejszego protokołu. 

 

 6)  wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej 

 

Projekt uchwały przedstawił Wójt Gminy 

Do projektu radni mieli następujące uwagi i zapytania  

Radny Jan Puchała stwierdził, że przecież był robiony projekt i czy my  mamy 

możliwości zakwestionować umiejętności projektanta .  Tak samo jaki W 

Racławicach za budynkami. Chodzi o to, że projektant powinien poinformować 

inwestora jaka jest sytuacja dotycząca własności  gruntów. Cały czas ten 

projektant jest brany pomimo tego ,że potrafi zaprojektować drogę na nie naszych 

gruntach. W końcu kolejność jest taka że on idzie do Geodezji  bierze podkłady 

geodezyjne i idzie do Wójt i przedstawia jak to ma wyglądać. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że na swoją obronę może powiedzieć , że projektant jest 

skuteczny  i wspomaga nas w pozyskiwaniu dofinansowań zewnętrznych. 

Radny Jan Wojtaszek stwierdził, że droga w Racławicach została zaprojektowana 

bez uzgodnień z sołtysem , radnym ani z mieszkańcami. Stara droga miała 4m. a 

teraz ma 6 m szerokości. Na długości 1400mb. Zabrano mieszkańcom 3000m
2  
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Gruntu . Mieszkańcy nie blokowali budowy drogi. Drogę należy zalegalizować i 

uregulować  od strony prawnej. 

 
 

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano  żadnych  uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 14 

radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXXI/215/2021 w 

sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej,  

(za - 14 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów), 

która stanowi załącznik nr 16  do niniejszego protokołu. 

 

 

 7)   ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Kraszewice.  

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Gminy  

Do projektu radni mieli następujące uwagi i zapytania: 

Radny Jan Wojtaszek zwrócił uwagę Komisji Budżetowej, że w uzasadnieniu 

projektu uchwały są same formułki zamiast konkretnego uzasadnienia. W maju 

2018r. gdy ministerstwo obniżyło pensje samorządowcom my podnieśliśmy. 

Radny stwierdził, że przy podwyżce powinniśmy brać pod uwagę ilość 

zamieszkałych mieszkańców. Podwyżka dla Wójta wynosi 12,7%.  

Radny Sylwester Gołdyn poinformował, że ta podwyżka to za zasługi, dostępność  

cały dzień . Kwestia taka że miał najniższą wypłatę w okolicy  
 

 

 
 

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano  więcej   uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 14 

radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXXI/216/2021 w 

sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Kraszewice.  

(za - 14 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów), 

która stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 

 

Punkt 17. Interpelacje i zapytania radnych. 

Nie było żadnych interpelacji i zapytań  

 

Punkt 18. Odpowiedzi na interpelacje. 

Nie było żadnych odpowiedzi  
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Punkt 19. Wolne wnioski i informacje. 

Radni wszystkie pytania zadawali w trakcie obrad  

 

 

 

 

Punkt 20. Zakończenie obrad Punkt 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy 

Artur Chowański podziękował Radzie Gminy, Wójtowi Gminy, Skarbnikowi 

Gminy, sołtysom i pozostałym uczestnikom za udział w obradach- zamykając 

tym samym o godz. 14
:10

XXXI sesję Rady Gminy Kraszewice. 
   Protokołowała:                   Sekretarz Obrad XXXI sesji Rady Gminy 
  

   /-/ Lidia Plewa    /-/ Jolanta Łuszczek  

 

  


